
Folketingets Sundhedsudvalg har den 2. november 2010 stillet følgende 
spørgsmål nr. 115 (Alm. del) til indenrigs- og sundhedsministeren, som her-
med besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra MFU Henrik Dam Kristen-
sen (S).

Spørgsmål nr. 115:
’’Hvad vil ministeren gøre for de mindre sygehuse, herunder sygehuset i Hor-
sens, som ikke får en andel af de 40 mia. kr. fra kvalitetsfonden, så kvaliteten
er ligeså god som på landets store sygehuse?”

Svar:
Regeringen har med kvalitetsfonden tilvejebragt et løft af anlægsmidlerne til 
sygehusene med 25 mia. kr. over de kommende 8-10 år. Dvs. at der er 25 
mia. kr. mere til rådighed, end der ellers ville have været. Sammen med regio-
nernes egenfinansiering er der tale om en investering den danske sygehus-
struktur på i alt 41,4 mia. kr. Baggrunden for denne samlede investeringssats-
ning er at understøtte de igangværende strukturændringer på sygehusområdet 
med samling af den specialiserede behandling på færre steder, end tilfældet er 
i dag. 

Det er korrekt, at de 41,4 mia. kr. er prioriteret til konkrete sygehusbyggerier, 
men regionerne vælger selv, hvordan de vil prioritere deres øvrige, ordinære
anlægsmidler. I den forbindelse ser jeg det som helt naturligt bl.a. at prioritere 
de øvrige akutsygehuse, der ikke har fået støtte fra kvalitetsfonden. 
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